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Abstract (en)
[origin: US4441445A] The trimaran has a lateral hull which is fixed at the end of a beam rotatably mounted on a longitudinal axis, which itself is
supported by an outrigger protruding from the central hull. A jack allows the lateral hull to rotate around the axis (arrow). Openings are provided in
the lateral hull, in order to fill and flush it. The catamaran can be righted from the capsized position by a rotation of the water-filled side hulls through
about 90 DEG , because the side hulls then act as ballasted keels. After emptying the lateral hulls and returning the beams to their normal position,
navigation may be resumed.

Abstract (fr)
Le trimaran possède un flotteur (5) fixé à l'extrémité d'une poutrelle (4) articulée sur un axe longitudinal (3), lui-même supporté par un bras (2)
qui déborde la coque centrale (1). Un vérin (6) permet la rotation du flotteur autour de l'axe (flèche). Des ouvertures (7a, b, c) sont prévues
dans le flotteur pour remplir et évacuer celui-ci. Lorsque le trimaran est chaviré, une rotation d'environ 90° des flotteurs emplis d'eau entraîne le
redressement de l'embarcation, dont les flotteurs agissent alors comme une quille lestée. Une vidange des flotteurs et le retour des poutrelles (4) en
position sensiblement horizontale permet ensuite la reprise d'une navigation normale.
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